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 خرید سربازی 
500 میلیون تومان؟  

آرمان ملی: کمیسیــــون تلـــفیــق 
لایحه بودجه ۱۴۰۱ با پیشنهاد خرید خدمـت 
سربازی برای مشمولین داخل کشور به دلیل 
مبالغ بالا مخالفت کرد. در این پیشنهاد برای 
دیپلم ۲۰۰ میلیون، برای کارشناسی ۲۵۰ 
میلیون، برای ارشــد ۳۰۰ میلیون، بـــرای 
دکترای عمومی ۴۰۰ میلیون و برای دکترای 
تخصصی ۵۰۰ میلیون در نظر گرفته شده 

بود. 

واکسیناسیون سنین 5 تا ۱۱ سال
آرمان ملی: سرپرست مرکز روابط عمومی 
و اطلاع رسانی وزارت بهداشت پیرو مصوبات 
ستاد ملی کرونا گفت: ستاد مصوب کرد 
واکسیناسیون گروه سنی ۵ تا ۱۱ سال در 
سراسر کشور به صورت پلکانی و با رضایت 
والدین آغاز شود. مهندس محمد هاشمی 
افزود: فعالیت مدارس نیز به قوت خود باقی 
بوده و تعطیل نیستند و چنانچه ستاد ملی 
کرونا تصمیمات جدید اتخاذ کند، اعلام 

خواهد شد. 

 با پیامک قطع برق 
حسابتان خالی نشود

ایسنا: رئیس مرکـز تشخیص  و پیشگیری 
از جرایم سایبری پلیس فتا نسبت به احتمال 
کلاهبرداری و سوءاستفاده از شهروندان در 
پوشش پیامک قطع برق هشدار داد. سرهنگ 
علی محمد رجبی اظهار کرد: در این شیوه 
مجرمان اقدام به رسال پیامک های جعلی 
هشدار قطع برق به شهروندان کرده و لینکی 
جعلی را نیز درون آن قرار می دهد. این افراد با 
استفاده از عباراتی نظیر اینکه در صورت عدم 
پرداخت، برق به مدت 7۲ ساعت قطع خواهد 
شد یا حتی عباراتی مانند در صورت پرداخت 
از لینک زیر تخفیف یا جایزه خوش حسابی 
دریافت خواهید کرد، کاربران را به سمت 

استفاده از لینک هدایت می کنند. 

سرما ماندگار است
آرمان ملی: سازمان هواشناسی با اشاره 
به بارش های پراکنده در برخی استان ها از 
ماندگاری هوای سرد در شمال غرب و غرب 
و افزایش ۴ تا ۸ درجه ای دما در نیمه شمالی 
خبر داد. تا روز سه شنبه در بیشتر مناطق 
کشور جو آرام و پایداری پیش بینی می شود. 
دوشنبه در برخی مناطق آذربایجان غربی و 
سه شنبه در برخی مناطق آذربایجان غربی 
و گیلان بارش های پراکنده پیش بینی شده 
است. از بعدازظهر چهارشنبه با گذر امواج 
تراز میانی جو در برخی مناطق شمال غرب، 
غرب، دامنه و ارتفاعات البرز مرکزی و زاگرس 

جنوبی بارش روی می دهد. 

چمران دوباره بستری شد
تسنیم: رئیس شورای شهر تهــران برای 
سیر فرایند درمان خود در بیمارستان بستری 
شد. مهدی چمران اظهار کرد: از روز پنج 
شنبه هفته گذشته برای سیر فرایند درمانی 
خود در بیمارستان بستری شده ام. چند ماه 
پیش به دلیل بیماری مدتی را در بیمارستان 
بستری شدم که با توجه به فشردگــی کار در 
شورای شهر تهران، سیر درمانم نیمه تمام 
ماند که پزشکان تأکید بر اتمام فرایند درمانم 
داشتند که به همین دلیل از روز پنج شنبه در 

بیمارستان بستری شدم. 

امدادرسانی به ۱۲0 هزار نفر
ایرنا: رئیس سازمان امداد و نجات جمعیت 
هلال احمر با اشاره به رهاسازی ۲۸7۱ خودرو 
از برف و کولاک، از تداوم امدادرسانی به ۱۲۰ 
هزار نفر در ۱۶ استان خبر داد. مهدی ولی پور 
در خصوص حوادث جوی که از ۲۴ دی تا دوم 
به همن ماه در کشور رخ داد، گفت: ۳۱ استان 
کشور تحت تاثیر سامانه جوی قرار گرفتند و 
در همین راستا جمعیت هلال احمر در ۲۴۴ 
شهرستان به ۱۲۰ هزار و ۶۳ نفر امدادرسانی 
کرد. در حوادث و سوانح ناشی از سامانه 
جوی ۶ نفر مفقود شده و یک نفر در استان 
کردستان، یک نفر در استان البرز، چهار نفر 
در استان کرمان و دو نفر در استان هرمزگان 

جان خود را از دست دادند. 
 

 تاکید رئیسی بر 
ساختمان های نا ایمن

شهردار تهران گفت: گزارش ساختمان های 
ناایمن در شورای عالی استان ها مطرح شد 
و رئیس جمهور هم تاکید دارند سریعا این 
ساختمان ها تعییـــن تکلیف شوند. زاکانی 
افزود: ما در حقیقـــت برای رفع مشکل 
ساختمان های ناایمن یک تلاشی را شروع 
کردیم که مجموعه مسئولیت های مرتبط با 
شهرداری را دنبال کنیم و ناظر بر شناسایی 
این نوع از ساختمان ها باشیم. رسیدگی به 
ساختمان های ناایمن جزو پروژه کاری ما 
در سال ۱۴۰۱ است که برای آن برچسبی 
خواهیم داشت همچنین من ناظر بر حوادث 
و آینده نمی توانم صحبت کنم و تنها ناظر بر 

برنامه و کارخودم می توانم صحبت کنم. 

در شرایطی امروز روز زن و مادر را گرامی می داریم که باید دید که 
دولت جدید چه راهبردی برای زنان و توانمندسازی آنها دارد. برنامه 
اقدام و عمل روشن می کند که چه موضوعاتی را در زمان اجرای برنامه 
از نقطه موجود تا زمان مشخص از چه راهی به چه نقطه ای خواهند 
رساند. ندادن یا نداشتن برنامه به معنای اجرای طرح ها پراکنده، بر 
اساس سلیقه، بدون تعیین اولویت ها و در بازه زمانی نامعلوم خواهد 
بود، با فرض اینکه کاری انجام شــود. آرمان ها و ایده آل ها در اسناد 
بالادستی به هدف تبدیل می شــوند، قانون راه را برای دستیابی به 
اهداف روشــن تر می کند و برنامه اولویت ها را نشان می دهد. برنامه 
اقدام و عمل اولویت های زمان و شرایط مورد نظر را برای اجرا تعیین 
می کند. سوال این است که برنامه اقدام و عمل دولت سیزدهم در امور 
زنان و خانواده چیست؟ این سوال از دولت های قبل هم پرسیده شد 
و بی پاسخ ماند. عدم ارائه برنامه همه دولت های قبل گواه بی برنامگی 
آنها شد؛ و یا شاید برنامه هایی بوده است ولی از این رو که در راستای 
اسناد بالادستی نظام نبود پنهان بوده است. تهیه برنامه و نظارت و 
پیگیری جهت اجرای ماموریت معاونت زنان و خانواده ریاست جمهور 
است. ماموریت هر دستگاه همان کاری است که اختصاص به همان 
دستگاه دارد و هیچ نهاد و دستگاه دیگری نمی تواند آن را انجام دهد. 
به این معنی که اگر معاونت امور زنان و خانواده ریاست جمهوری از 
تهیه و دادن برنامه غافل شود نهاد دیگری این مهم را انجام نخواهد 
داد. در حوزه زنان و خانواده ماموریت کلیه وزارتخانه ها، دستگاه ها 
و ســازمان های تابعه و نهادها و مراکز آموزشی و پژوهشی بر اساس 
ماموریت همان نهاد و دستگاه تعیین می شود. بر این اساس ماموریت 
معاونت امور زنان و خانواده ریاست جمهوری تهیه برنامه و پیگیری 
و نظارت بر اجرای آن توسط سایر نهادها و دستگاه هاست. به همین 
دلیل است که بر جایگاه ســتادی معاونت تمرکز می شود و بر ورود 
این نهاد به صف نقد وارد اســت. از وقتی زیرمجموعه نهاد ریاست 
جمهوری چنین واحدی شکل گرفته است، یعنی در این سه دهه این 
واحد ماموریت خود را انجام نداده. ۱- برنامه برای اجرای دستگاه ها 
ارائه نداده است. ۲- در حد و ســطح ملی نظارت و پی گیری اجرای 
برنامه توسط نهادها و دســتگاه های اجرا نداشته است. ۳- معاونت 
خود به حوزه اجرا ورود کرده. به این معنی که به عوض حفظ جایگاه 
ستادی برنامه ریزی و نظارت وارد کار اجرا و صف شده. ۴- به دلیل 
ورود به حوزه اجر از انجام وظیفه و ماموریت خود که تهیه و نظارت 
و پی گیری اجرا توسط دستگاه ها اســت باز مانده است. این چرخه 
معیوب و بسته که خود عامل اصلی برزمین ماندن مشکلات در این 
حوزه و تکثیر آسیب ها هستند سه دهه است که در معاونت امور زنان 
و خانواده ریاست جمهوری انجام می شود. معاونت امور زنان به قدری 
در ارائه برنامه ضعیف و ناتوان بوده که حتی قانون را نادیده گرفته و 
اجرا نکرده است. دولت دوازدهم بر اساس قانون برنامه ششم موظف 
بود برنامه جامع توانمندسازی زنان سرپرست خانوار را تهیه کند، ولی 
انجام نداد. ورود به اجرا به عوض ارائه برنامه همواره توسط معاونت 
امور زنان انجام گرفته. به عنوان مثــال در همین دولت و هم اکنون 
اگر قرار است که معاونت توسعه روستایی وام ازدواج به زوج های دهه 
۶۰ مزدوج امسال را بدهند چرا پر و تکمیل کردن فرم های تقاضای 
وام در پرتــال معاونت انجام می گیرد؟ آیا این غیــر از ورود به حوزه 
اجراست؟ معاونت امور زنان نمی تواند و نباید نیرو و امکانات خود را به 
حوزه اجرا وارد کند. همین طور است بقیه آنچه معاونت مطرح کرد 
است از دادن تبلت به دانش آموزان تا حمایت از کارآفرینان تا ساختن 
مدرسه نیمه ساخته که اصلًا موضوعی امور زنانی نیست، و همه آنچه 
در خبرها آمده اســت. وقتی معاونت وارد اجرا می شود دقیقاً به این 
معنی است که از انجام وظیفه خودش که تهیه برنامه و پیگیری های 
لازم جهت اجرا است باز می ماند. معاونت امور زنان و خانواده ریاست 
جمهوری یک نهاد در حوزه زنان در عرض سایر نهادها نیست که آنها 
طرح هایی را اجریی کنند و معاونت هم اجرا کند. معاونت ماموریتش 
فرای و ورای سایر نهادهاست مانند ماموریت ریاست جمهوری، به 
همین دلیل است که زیرمجموعه نهاد ریاست جمهوری است. وظیفه 
معاونت امور زنان ریاست جمهوری سیاستگذاری برای اجرا، تهیه و 
ارائه و پیگیری و نظارت بر اجــرای برنامه اقدام و عمل، تهیه لوایح و 
پیگیری آنها جهت اصلاح قوانین و رفع خلأهای قانونی است. جهت 
انجام این ماموریت هم تعامل سازنده با سایر قوا، بهره برداری سازمان 
یافته از پژوهش ها و پژوهشگران و نخبگان، هماهنگ کردن نیروهای 
مدنی و رسانه ای، و بهره برداری از کلیه امکانات موجود جهت پیشبرد 
اهداف و در صورت لزوم خلق امکانات لازم است. برنامه که باشد از کار 
و پیشرفت آن توسط دستگاه مربوطه گزارش داده می شود نه از انجام 
کار توسط معاونت. برنامه که باشد دیدار و نشست و ملاقات در گزارش 
کار نمی آیند که نشســت و ملاقات و دیدار ابزار کار هستند نه کار. 
برنامه که باشد اولویت ها تعیین شده اند و طرح ها بر اساس اولویت ها 
تهیه و پی گیری می شوند. برنامه و پیگیری که باشد گزارش ها از انجام 

وظایف دستگاه ها و نهادها عرضه می شود نه خود معاونت. 

لزوم شفاف سازی برنامه های دولت برای زنان

روی خط آرمان ملی

     88760176                                              
خرید سربازی

چرا نباید قانونی برای خرید سربازی در حال حاضر وجود 
داشته باشد. شاید خیلی ها شرایط رفتن به سربازی را ندارند 
و دوست دارند سربازی را به صورت قانونی خریداری کنند جا 

دارد مسئولان فکری اساسی برای این موضوع کنند. 
حبیبی از تهران 

وضعیت بورس
واقعا سهامداران بورس در این مدت چقدر باید ضرر کنند؟ 
دولت از اول قول داده بود که به این موضوع رسیدگی کند 
ولی متاسفانه هیچ اقدامی انجام نداده است از آقای رئیسی 

درخواست رسیدگی به این موضوع را داریم. 
حشمتی از تهران

سهام عدالت
مسئولان کاری کنند که مردم سهام عدالت خود را به راحتی 
واگذار کنند. شرایط اقتصادی باعث شده است که به فکر 

فروش همه اموال خود باشند. کمی هم به فکر مردم باشید. 
یک شهروند از گیلان

 توران ولی مراد
مدیر شبکه ایران زنان 

یادداشـــت

در این میان کاربران شبکه های اجتماعی به 
اظهار نظر وزیر آموزش و پرورش واکنش نشان 
دادند، یکی از کاربران شبکه های اجتماعی نوشت: 
»آقای وزیر، اگر فرزند خودتان نیز در این مدرسه 
درس می خواند، اجازه می دادید از روی بلوک به 
مدرسه برود؟« یک کاربر دیگری هم نوشت: »آنقدر 
معلمان برای دانش آموزان پل ساخته اند یا برای 
تحصیل آنها به کوه و دشت رفته و خوراک گرگ ها 
شده اند، که از دید آقای وزیر، چند تا بلوک سیمانی 
نگذاشتن تنبلی به حساب می آید.  کاربر دیگری 
هم نوشت: »از وزیری که فرزند او در مدارس 
لاکچری بالای شهر تحصیل می کند، گذشتن 
از روی بلوک های سیمانی و آب باران یک تفریح 
به حساب می آید.  شهروند دیگری نیز با انتقاد از 
سال ها بی توجه ای به معلمان، این طرح وزیر را در 
ادامه همان بی توجهی ها و سمبل کاری ها دانست. 
یکی دیگر نیز در توئیتر نوشت: »در کشوری که 
مسئولان برای فرزندشان مدرسه می سازنند، چون 
مدرسه خوب پیدا نکرده اند، نمی توان از وزیری که 
چند روز بیشتر کارش را آغاز نکرده، انتظار بیش 
از این داشت. قطعا آقای وزیر از بخاری های نفتی 
و ساختمان های مخروبه کرمان و تهران و... خبر 
ندارد! این بخشی از واکنش ها به ویدئوی منتشر 
شده از بازدید وزیر از مدرسه ای بود که آب محوطه 
آن را فرا گرفته بود. در این شرایط یوسف نوری در 
بازدید از مدارس آسیب دیده شهری و روستایی 
شهرستان قلعه گنج، گفته است: »این بارندگی 
یک بارندگی استثنایی بوده که در آن تعدادی از 
مدارس آسیب دیده یا تخریب شده اند و نیاز به 
تعمیر و بازسازی دارند، تعدادی از مدارس دچار آب 
گرفتگی شده اند که این حجم از آب به زودی تخلیه 
می شود، تعدادی از مدارس نیاز به شن ریزی و 
آسفالت دارند، تعدادی از مدارس هم نیاز به دیوار و 
حصار کشی دارند که توصیه شده حصاری متناسب 
با بافت منطقه در نظر گرفته شود، به گونه ای که 
چندان ارتباط بین مردم و مدرسه قطع نشود. 
وزیر آموزش و پرورش با بیان اینکه برای بازسازی 
مدارس آسیب دیده به زودی تأمین اعتبار می شود، 
گفت: مدرسه »کانون تربیتی محله« است، باید از 
تمام ظرفیت مدارس استفاده شود، چنانچه در 

محیط مدرسه امکان برگزاری کلاس های درس 
نیست، ضرورت دارد از فضا های عمومی، مانند 
مساجد برای دایرکردن کلاس های حضوری 
استفاده شود و یا اگر مدرسه ای کمتر آسیب دیده 
از شیفت بعدازظهر آن برای دانش آموزان مدرسه 
آسیب دیده دیگر، استفاده شود تا دانش آموزان از 

آموزش، عقب نمانند.« 
  آقای وزیر لطفا تنبلی نشود! 

در این میان، وجود هزاران ساختمان ناایمن 
به نام مدرسه در کشور و وجود ۴7 هزار بخاری 
نفتی خطرناک در این مدارس، سال هاست به یک 
معضل جدی سه دولت گذشته شده است، که نگاه 
آنها بیشتر به دست خیران مدرسه ساز است. مثلا 
در پایتخت ایران، براساس گزارش آتش نشانی از 
۲ هزار و ۵۰۰ مدرسه دولتی این کلانشهر ۸۲7 
مدرسه ناایمن است و به عبارتی یک سوم فضاهای 
آموزشی شهر تهران از نظر سازه ای سست و ناایمن 
هستند. یا در استان محروم سیستان و بلوچستان 
حداقل ۶ هزار مدرسه ناایمن وجود دارد، در این 
میان، یک کارشناس آموزشی و فرهنگی این استان 
در رابطه با اظهارات وزیر آموزش و پرورش در قلعه 
گنج به »آرمان ملی« می گوید: »باید به آقای وزیر 
یادآوری کرد که کمبود فضای آموزشی و مدرسه 
در کشور و مناطق محروم یک مشکل اساسی 
است و با صد، دویست بلوک حل نمی شود! من به 
استان های دیگر کاری ندارم، سیستان و بلوچستان 
نه تنها در کیفیت آموزشی و دیگر شاخص ها در 
رتبه آخر کشور قرار دارد، بلکه در فضای آموزشی 
شاید بدترین وضعیت را داشته باشد.« کریم بخش 
کردی تمندانی در ادامه صحبت هایش می افزاید: 
»در این سال ها هم دولت و هم خیران مدرسه ساز 
تلاش زیادی انجام داده اند تا حداقل دیگر مدرسه 
کپری، خشتی گلی و نا ایمن نداشته باشیم! ولی 
بیشتر از آن که کمبود اعتبار و مدرسه باشد، وجود 
ضعف در مدیریت، فساد و نبود نظارت بر ساخت 
و ساز مدارس مشکل اصلی نظام آموزشی کشور 
بوده است! در استان سیستان و بلوچستان هم 
کمبود فضای آموزشی وجود دارد و هم صدها 
مدرسه متروکه که به خاطر عدم جانمایی درست، 
امروز متروکه و غیر قابل استفاده هستند، بسیاری 

از مدارس از نظر فنی اشکالات فنی فراوانی دارند. 
خیلی زود فرسوده می شوند و نیاز به تعمیرات 
اساسی دارند. مدارس زیادی وجود دارند که با کمتر 
بارندگی راه ورودی به آن نمی ماند و با صد، دویست 
بلوک سیمانی قابل حل نیست.« مدرسه ای که 
فرخ رو پارسا ساخته، میزبان دانش آموزان است. 
وی در ادامه با اشاره به اینکه وزیر محترم برای 
پی بردن به مشکل فضای آموزشی و اشکالات 
اساسی فنی یک امار از استان سیستان و بلوچستان 
می تواند راهگشا باشد، می افزاید: »استانی که کپر 
در آن همچنان نماد مدرسه است، چرا باید ده ها 
مدرسه متروکه و غیر قابل استفاده داشته باشد؟ 
چرا اولین مدرسه شهر من که در زمان وزارت 
فرخ رو پارسا با مصالح و امکانات ابتدایی ساخته 
شد هنوز بعد از ده ها سال قابل استفاده است، ولی 
بسیاری از مدارس ساخته شده توسط نوسازی و 
تجهیز مدارس، در اولین سال های ساخت، نیاز به 
تعمیرات اساسی پیدا می کنند و با هر بارندگی دچار 
اب گرفتگی می شوند و ورود دانش آموز و معلم در 
آن غیر ممکن می شود؟ وزیر محترم آیا در جایی که 
آب باران راه را برای ورود به مدرسه بسته است، راه 
ورود مردم به منازل شان را هم بسته است؟ جناب 
وزیر ساخت و ساز مدارس ما نیاز به یک بازنگری 
جدی در جانمایی درست، ایمنی، امکانات مناسب 
ورزشی تجهیزات مناسب سرمایشی و گرمایشی 
…با توجه به شرایط آب هوایی هر منطقه دارند. 
باز نمودن ورودی مدرسه با صد و دویست بلوک 
راه حل مناسبی نیست و خطراتی هم دارد. وقتی 
در استان محرومی مانند سیستان و بلوچستان 
زمزمه هایی از فساد در گذشته وجود داشته، فساد 
در نوسازی و تجهیز مدارس را هم جدی بگیرید.  اگر 
در به سرانجام رساندن لوایح رتبه بندی و همسان 
سازی فرهنگیان کار زیادی نمی توانید انجام دهید 
تا معلم به بالای خط فقر بیاید، یا فساد را از صندوق 
ذخیره فرهنگیان برچینید، حداقل مدرسه را برای 
دانش آموزان جایی امن، مناسب و مجهز نمایید تا 
در بلایای طبیعی به اسانی بسته نشود و نیاز نباشد 
تا وزیر در بازدید از ان بلوک سیمانی به دست گیرد 
تا دانش اموز و معلم مانند بندبازان از روی صد یا 

دویست بلوک راهی برای مدرسه پیدا کند.«

گزارش »آرمان ملی« از وجود مدارس ناایمن و مخرب در کشور:

بازسازی مدارس حل می شود؛ نه به این سادگی
  یک کارشناس آموزشی در گفت وگو با »آرمان ملی«: چرا اولین مدرسه سیستان و بلوچستان 

که در زمان وزارت فرخ رو پارسا ساخته شد، هنوز قابل استفاده است!
آرمان ملی-  منیره چگینی: روز گذشته 
سفر وزیر آمـوزش و پرورش به مناطق 
او  و سخنان  کرمـــان  سیــل زده 
در مورد مدرســـه ای که آب باران 
مانع ورود دانش آموزان به آن می شد، 
با واکنش های بسیاری در شبکه های 
اجتماعی همراه بود، او زمانی که دید که 
آب محوطه مدرسه را فرا گرفته برای 
چاره  اندیشی در این رابطه گفت: »یک 
صد تا دویست  تا بلوک اینجا بگذارید 
بچه ها بروند داخل، دیگر تنبلی نکنید!« 
این اتفاق همزمان شده بود با سفر یوسف 
نوری به شهرستانی قلعه گنج که ۴۴ 
مدرسه آن در اثر سیل آسیب دیده و 

۱۳۰مدرسه نیاز به حصارکشی دارد. 

 ابلاغ بازگشایی 
مدارس و دانشگاه ها

وزیر کشور و فرمانده قرارگاه 
عملیاتی ستاد ملی مقابله با کرونا با 
صدور ابلاغیه ای خطاب به وزیران 
علوم، تحقیقات و فناوری، بهداشت، 
درمان و آموزش پزشکی و آموزش و 
پرورش و رئیس دانشگاه آزاد اسلامی 
بازگشایی کلاس های درس دانشگاه 
ها و مدارس را ابلاغ کرد. در ابتدای 
ابلاغیه احمد وحیدی خطاب به 
وزیران علوم، بهداشت، آموزش و 
پرورش و رییس دانشگاه آزاد اسلامی 
آمده است: پیرو مصوبه ستاد ملی 
مقابله با کرونا و ابلاغ رئیس جمهور، 
کلاس های درس تمامی دانشگاه 
های وابسته به وزارت علوم، تحقیقات 
و فناوری و بهداشت، درمان و آموزش 
پزشکی، دانشگاه آزاد اسلامی و 
مدارس وابسته به وزارت آموزش و 
پرورش به ویژه برگزاری امتحانات و 
دفاع پایان نامه های تحصیلی باید به 
صورت حضوری برقرار شود. رعایت 
شیوه نامه های بهداشتی )استفاده 
از ماسک و رعایت فاصله اجتماعی( 

ضروری است.

 کنکور را 
حذف شده بدانید

رئیس سازمان سنجش آموزش 
کشور گفت: ما دیگر کنکور نخواهیم 
داشت بلکه یک نظام سنجش ورود 
به دانشگاه دو مرحله ای را اجرایی 
خواهیم کرد. عبدالرسول پورعباس 
افزود: طی سال های آینده ما دیگر 
کنکور به شیوه سابق نخواهیـــم 
داشت بلکه یک نظام سنجـــش 
ورود به دانشگاه که شامل دو بخش 
است را اجرایی خواهیم کرد. وی در 
پاسخ به این سوال که آیا با افزایش 
سهم سوابق تحصیلی به عدالت 
آموزشی نزدیک خواهیم شد، گفت: 
برای رسیدن به عدالت آموزشی 
باید بتوانیم امتحانات هوشمند را 
در این کشور برگزار کنیم آنچه آن 
روز ها تحت عنوان امتحانات متعدد 
می گفتیم امروز عملیاتی خواهد 
شد، چرا که امروزه نیز فناوری آن 
در کشور موجود است و در آینده 
در مورد جزئیات آن بیشتر صحبت 

خواهیم کرد.

آرمان ملی: دعوا میان پلیس و خودرو سازان 
بر سر کیفیت تولید محصولات داخلی ادامه دارد 
و هنوز موضوع باز نشدن ایربگ های خودروها 
در تصادف مرگبار اصفهان موضوع مناقشه دو 
طرف است. در اینکه خودروهای داخلی به دلیل 
انحصارگرایی، فاقد کیفیت های لازم هستند، 
شکی نیست و هر فردی در شبکه های اجتماعی 
و مسئولان دولتی از این امر گلایه کرده، اما 
گوش کسی بدهکار نیست و همچنان با افزایش 
تقاضا برای این خودروها، جان و مال مردم در 
معرض تهدید است. به عنوان مثال در در تصادف 
زنجیره ای در ۲۰ دی امسال در جاده بهبهان - 
رامهرمز پنج نفر کشته و ۴۱ نفر مصدوم شدند و 
این فقط یک نمونه از اتفاقات روزانه در جاده های 
کشور است، در حالی که بنا به گفته پلیس فقط 
ایربگ یک خودرو در تصادفات ۵9 خودرو، 
باز شده است. از ابتدای امسال براثر تصادف ها 
۱۱هزارو۱۴7نفر جان باخته و ۲۶۱هزار نفر 
مجروح و معلول داشته ایم و تعداد جان باختگان 

متأسفانه رشد داشته است.
  جنجال ارابه مرگ 

اما در پی حادثه بهبهان، رئیس پلیس راهور 
ایران با انتقاد از خودروسازان داخلی که به قول او 

»ارابه  مرگ« می سازند، افشا کرد که در تصادف 
زنجیره ای بهبهان، ایربگ هیچ یک از بیش از 
پنجاه خودرو در این حادثه باز نشده است. در 
پی جنجالی شدن این افشاگری، مدیر طراحی 
محصولات ایران خودرو در توجیه باز نشدن 
ایربگ خودروها در تصادف گفت که بازنشدن 
ایربگ در این حادثه »مورد تایید و مطابق با 
استاندارد« بوده چون »ایربگ جلو به منظور 
عملکرد در تصادف از روبه رو طراحی شده و در 
تصادفات از پهلو، عقب و یا واژگونی باز نمی شود.« 
کارشناسان معتقدند که حمایت های زیاد از تولید 
خودرو در ایران سبب شده این صنعت مانند 
کودک ۵۰ ساله همچنان به رشد مناسب نرسیده 
باشد. علی جدی، نایب رئیس کمیسیون صنایع 
مجلس، اخیرا در انتقاد از کیفیت خودروهای 
داخلی گفته بود که با وجود اختصاص زمین در 
جاده قم از چند سال قبل برای انجام آزمایش  
خودروها، سازمان ملی استاندارد هنوز این پروژه 
را به نتیجه نرسانده و عملا هنوز آزمایشگاه 
مناسبی ندارد. در پی حادثه بهبهان کانون وکلای 
دادگستری مرکز از دادستان خواست برای پیگرد 
قانونی خودروسازان داخلی و متولیان استاندارد 

اعلام »جرم عمومی« کند

  رد صلاحیت به دلیل انتقاد 
اما در ادامه واکنش به باز نشدن ایربگ ده ها 
خودرو در یک تصـــادف، روز گـــذشته رئیس 
سابق پلیس راهور تهران بزرگ وجود مافیا و 
بی ارادگی در دولت ها را از عوامل اصلی کیفیت 
پایین خودروهای داخلی و حوادث ناشی از آن 
اعلام کرد. اظهار نظر هادی هاشمی همزمان 
از کیفیت  انتقاد  با شکل گیری دوباره موج 
خودروهای داخلی منتشر شده است و به گفته 
وی، »ممنوعیت واردات خودرو«، »وجود مافیا 
در شرکت های خودروسازی« و »نبود اراده در 
دولت ها برای ایمن سازی خودروهای داخلی« از 
جمله دلایل آمار بالای تصادفات مرگبار در ایران 
است. به گزارش همشهری آنلاین در گفت وگو با 
هاشمی در ادامه با اشاره به انتقاد حسن روحانی، 
رئیس جمهوری سابق، از خودروسازان گفت: »با 
وجود متقاعد شدن مردم به نخریدن خودروی 
بی کیفیت در پی اظهار نظر رئیس جمهور، 
محمدرضا نعمت زاده، وزیر صنعت وقت، تمام اراده 
دولت و توان بانک مرکزی را به کار گرفت و به مردم 
وام دادند و مردم را تهییج کردند که خودروهای 
بی کیفیت را بخرند.« رئیس سابق پلیس راهور 
تهران در ادامه درباره عمق نفوذ مافیای خودرو 
در حاکمیت یک نمونه آورده است. به گفته او، 
یکی از نمایندگان دوره های قبل به  نمایندگی 
از مجلس، اشکالات خودروها را جمع آوری و در 
صحن مجلس مطرح کرد و به همین دلیل در دور 
بعد تایید صلاحیت نشد. وی در ادامه گفت: »در 
کشور ما این همه دستگاه های اطلاعاتی، امنیتی 
و نظارتی وجود دارد، چطور می شود یک نفر نتواند 
به خودروساز بگوید بالای چشمت ابرو است؟« 
وی با اشاره به زیر سوال بودن تاییدیه های سازمان 
استاندارد، وزارت صنعت و سازمان حفاظت محیط 
از سوی پلیس، درباره دلیل تداوم خودروهای 
بی کیفیت گفت: »خودروساز حاکم بلامنازع است 

و هر کاری دلش بخواهد می کند.«

گزارش»آرمان ملی« درباره خودروهای بی کیفیت و تهدید جان مردم: 

مناقشه کیفیت خودرو نماینده را رد صلاحیت کرد!
  رئیس سابق پلیس راهور: در کشور ما، دولت نماینده خودروسازان هستند، نه مردم

ضرورت اجرای 
محدودیت های هوشمند

وزیر بهداشت، درمان و آموزش 
پزشکی گفت: اجرای محدودیت های 
هوشمند برای پیشگیری از شیوع 
امیکرونون ضروری است و تزریق 
دُز سوم واکسن کرونا و رعایت 
پروتکل های بهداشتی نیز همچنان 
مورد تاکید است. بهرام عین اللهی 
افزود: اجرای محدودیت های جدید 
برای پیشگیری از شیوع کرونا نیز به 
تصمیم ستاد ملی پیشگیری از کرونا 
بستگی دارد. اطلاعات شیوع ویروس 
امیکرون به ستاد ملی پیشگیری از 
کرونا اعلام و در این خصوص تصمیم 
گیری خواهد شد. وزیر بهداشت 
در خصوص مبارزه با فساد در این 
وزارتخانه نیز گفت: نظارت و بازرسی 
امروزه با سیستم های پیشرفته آی. 
تی و استارتاپ ها قابل انجام است. 
برای بازرسی و نظارت از امکانات 
پیشرفته ای استفاده خواهیم کرد 
و اجازه سوء استفاده و فساد را به 
افراد نخواهیم داد. وی اضافه کرد: 
پیشگیری و مبارزه با فساد در همه 
ارکان به ویژه در موضوع امضا های 
طلایی با استفاده از نرم افزار و سخت 
افزار های پیشرفته عملیاتی می شود.


